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PROTOKÓŁ Nr 14/21 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju 

Rady Miasta Kamienna Góra 

w dniu 13 kwietnia 2021 r. 

godz. 14:30 

 

Obecni na posiedzeniu KBSiR –7 członków Komisji: 

 

1. Basta Jerzy 

2. Kurnyta Danuta 

3. Majak Violetta 

4. Sławiński Łukasz 

5. Sławiński Sławomir 

6. Szczerbaty Iwona 

7. Wągrowski Bogdan 

 

Nieobecni na posiedzeniu KBSiR – 0 członków Komisji. 

 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju 

Violetta Majak, która przedstawiła proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

 

4. Spotkanie z Burmistrzem Miasta w celu omówienia spraw bieżących. 

5. Zapoznanie się z pismem w sprawie wycofania przedłożonych dnia 22 marca 2021 

r. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2021 

rok oraz projektu uchwały w sprawie przyjęcia WPF Gminy Miejskiej Kamienna 

Góra – BRM.0004.11.2021 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra z 

autopoprawką – 24.2021 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna 

Góra na 2020 r. z autopoprawką– 25.2021 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz 

wykazu kąpielisk na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra w 2021 r. – 26.2021 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie Statutu MOPS 

w Kamiennej Górze – 27.2021 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Lipowej – 

28.2021 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Leśnej w 

Kamiennej Górze – 29.2021 

12. Zapoznanie się z opinią Komisji Skarg Wniosków i Petycji w sprawie wniesionej 

petycji – BRM.152.2.2021 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania petycji dotyczącej opinii o 

referendum ludowym – BRM.0013.2.2021  

14. Zapoznanie się z odpowiedzią Burmistrza Miasta oraz Wydziału BAM na wniosek 
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– BRM.0003.6.2021 

15. Zapoznanie się z odpowiedzią Z-cy Burmistrza Miasta oraz Wydziału IOŚ na 

wniosek Komisji Rewizyjnej – BRM.0003.19.2021 

16. Zapoznanie się z odpowiedzią Burmistrza Miasta oraz Wydziału FB na wniosek 

KGKiM – BRM.0003.23.2021 

17. Zapoznanie się z odpowiedzią Wydziału GN na wniosek KBSiR – 

BRM.0003.26.2021 

18. Zapoznanie się z odpowiedzią Dyrektora Centrum Kultury na wniosek KBSiR – 

BRM.0003.27.2021 

19. Zapoznanie się z odpowiedzią Wydziału GN na wniosek KBSiR – 

BRM.0003.27.201 pkt. 1 

20. Zapoznanie się z odpowiedzią Z-cy Burmistrza Miasta oraz Wydziału IOŚ na 

wniosek KBSiR – BRM.0003.27.2021 pkt. 2 

21. Zapoznanie się z odpowiedzią Burmistrza Miasta oraz Wydziału ZIF na wniosek 

KBSiR – BRM.0003.27.2021 pkt.3 

22. Zapoznanie się z odpowiedzią Wydziału GN na wniosek KBSiR – 

BRM.0003.29.2021 

23. Zapoznanie się z pismem z dnia 11 marca 2021 r. w sprawie konieczności 

stosowania przepisów proceduralnych działu VIII ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. 

Kodeks postępowania administracyjnego w załatwianiu skarg powszechnych – 

BRM.0711.6.2021 

24. Zapoznanie się z wnioskiem mieszkanki Kamiennej Góry w sprawie pilnego 

naprawienia drogi przy ul. Nadrzecznej – BRM.0005.1.2021 

25. Zapoznanie się z pismem mieszkańców ul. Różanej w Kamiennej Górze w sprawie 

budowy drogi przy ul. Różanej – BRM.0005.2.2021 

26. Zapoznanie się z pismem mieszkańca ul. Różanej w Kamiennej Górze – 

BRM.0005.3.2021 

27. Zapoznanie się z pismem Przewodniczącego GKRPA w sprawie zatwierdzenia 

GPPiRPAiN dla miasta Kamienna Góra – BRM.0012.6.4.2021 

28. Zapoznanie się z raportem z działalności GKRPA dla miasta Kamienna Góra – 

BRM.0012.6.7.2021 

29. Zapoznanie się ze sprawozdaniem merytorycznym z działalności MCKF za rok 

2020 – BRM.0012.6.8.2021 

30. Zapoznanie się z Informacją z wykonania budżetu Miasta Kamienna Góra za 2020 

r. – BRM.0012.6.9.2021 

31. Zapoznanie się z pismem byłego Dyrektora COJ w Kamiennej Górze – 

BRM.0002.XXXVIII.2021 

 

32. Sprawy różne. 

33. Zamknięcie posiedzenia.  
 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad. 

 

Ad.3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

 

 Nie zgłoszono uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia.  
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Ad. 4. Spotkanie z Burmistrzem Miasta w celu omówienia spraw bieżących. 

 

Burmistrz Miasta Janusz Chodasewicz poinformował członków Komisji, że drugi 

projekt uchwały dotyczący uzyskania dofinansowania do budowy mieszkań przez TBS 

w Kamiennej Górze, zostanie złożony w późniejszym terminie, ze względu na 

zachorowania w TBS-ie na COVID-19. 

Dodał, że z tego powodu procedowanie projektu uchwały może się odbyć na sesji w 

maju. Burmistrz powiedział o dwóch projektach uchwał dotyczących zmian w budżecie 

miasta na 20212 r. oraz WPF-ie. Ponadto na najbliższej sesji będzie procedowana 

również uchwała dotycząca emisji obligacji. 

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz przesłał do radnych wniosek z programu 

dofinansowania gmin górskich oraz przedstawił poszczególne planowane zadania 

inwestycyjne:  

- zapewnienia alternatywnego dojazdu do zbiornika od strony ul. Leśnej – przebudowa 

ulicy, wraz z budową miejsc parkingowych oraz zagospodarowaniem terenów zielonych 

z nowym układem komunikacyjnym,  

 - budowa filtra biologicznego na wlocie doprowadzalnika wody zasilającej zbiornik, 

- modernizacja sposobu zrzutu wody ze zbiornika do rzeki Zadrna oraz przepływu wody 

w zbiorniku, 

- budowa ujęcia wody/studni celem dodatkowego zasilenia kąpieliska wraz  

z rurociągiem doprowadzającym,  

 - przebudowa wewnętrznego układu ścieżek pieszych wraz z budową oświetlenia, 

 - budowa monitoringu wizyjnego. 

  

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz poinformował również, że najprawdopodobniej  

w Kamiennej Górze w Szpitalu będzie tylko jeden punkt masowych szczepień 

przeciwko COVID-19. Wojewoda Dolnośląski przekazał informacje, że w Kamiennej 

Górze jest duży odsetek wykonywanych szczepień.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak poprosiła o informację w sprawie audytu 

energetycznego niezbędnego do otrzymania dofinansowania do wymiany pieców przez 

mieszkańców Gminy. 

 

Pracownik Wydziału GL M. Kędzior poinformowała, że była na spotkaniu Starych 

Bogaczowicach u lidera projektu. Lider projektu dwa razy występowała z pismem do 
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Aglomeracji Wałbrzyskiej aby albo wykreślić z projektu wymóg przeprowadzenia 

audytu lub przeprowadzić go w inny sposób. Niestety odpowiedź na pisma będą 

negatywne. Inwestycje zakończone powinny posiadać audyt energetyczny, wykonany 

przed rozpoczęciem inwestycji. Niestety żadna osoba takich dokumentów nie posiada. 

We wcześniejszych programach tego typu audyt nie był wymagany, ponieważ było inne 

źródło finansowania. Lider otrzymał szczegółowe informacje, że projekt 

ukierunkowany jest na inwestycje planowane oraz dla inwestycji zakończonych ale  

z przeprowadzonym wcześniej audytem. Roszczenia mają teraz mieszkańcy, którzy 2 

lata temu złożyli wstępne deklaracje przystąpienia do projektu. Nie były to jednak 

wnioski, które teraz można rozpatrywać.  

 Na początku nie było informacji, że wymagane jest przeprowadzenie audytu.  

 

Radna D. Kurnyta zapytała, czy są jakieś inne programy ze środków europejskich? 

Czy są inne środki żeby pomóc ludziom , którzy już przeprowadzili inwestycje, żeby 

jakoś im pomóc? 

 

Pracownik Wydziału GL M. Kędzior odpowiedziała, że przestudiowała już wszystkie 

możliwe formy wsparcia finansowego. Większość programów skierowana jest do 

domków jednorodzinnych. Obecnie jest trzecia edycja projektu z ograniczenia emisji. 

Projekt polega na zaciągnięciu pożyczki, jednak mogą wziąć w nim udział tylko osoby, 

które przeprowadziły inwestycje w 2020 r. napisała mejla do kierownika i po uzyskaniu 

odpowiedzi przekaże do Biura Rady. 

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zobowiązała P. Marlenę Kędzior do informowania 

Rady Miasta na bieżąco.  

 

Radny B. Murawski powiedział, że ludzie czują się oszukani. Niektórzy nie będą mogli 

udokumentować inwestycji.  

 

Pracownik Wydziału GL M. Kędzior powiedziała, że Wydział może przygotować 

projekt uchwały, z mniej restrykcyjnymi wymaganiami i obejmie rok 2020. 

 

Radny B. Murawski powiedział, że niektóre osoby zaczęły inwestycje w 2019 r.,  

a dokumenty mają z 2020 r. 

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz powiedział, że przy składaniu deklaracji nikt nie 
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mówił o naborze wniosków, ale o wstępnych przygotowaniach. Urząd nie może też 

wykonać ruchu wstecz, można się zastanowić, jak pomóc tym osobom. To były tylko 

zgłoszenia. Zadeklarował, że pojedzie do biura Aglomeracji Wałbrzyskiej i spróbuje coś 

załatwić. Dodał, że Pan Wójt Gminy Wiejskiej jest w takie same sytuacji. Na dzisiaj 

niema dobrego komunikatu i poprosił aby poczekać do przekazania oficjalnej 

informacji.  

 

 Radny B. Murawski wyraził zdanie, że nic nie zostało wyjaśnione. 

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak powiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma 

dofinansowania dla starszych inwestycji. 

 

Ad. 5. - BRM.0004.11.2021 

 

Komisja zapoznała się z ww. pismem /zał. Nr 1 do protokołu/. 

 

Ad. 6. – 24.2021 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła i szczegółowo omówiła Skarbnik 

Miasta Iwona Pazgan. 

 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan poinformowała członków Komisji, że projekt jest 

Burmistrza Miasta.  

Wprowadzone zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra dotyczą : 

- w załączniku nr 1 w zakresie roku 2021 dostosowuje się ogólne kwoty dochodów  

i wydatków do aktualnego budżetu. 

 - w załączniku nr 2 dodaje się przedsięwzięcia: 

Na lata 2021-2023 „Wniesienie udziałów do „TBS” Spółka z o.o. w Kamiennej Gór\e 

na łączną kwotę 1 462 000 zł, w tym: Budynek przy ul. Broniewskiego 2021 – 350 

000zł, 2022 – 350 000 zł, 2023 - 350 000.zł; Budynek przy ul. S. Staszica 2021 – 

210 000, 2022 – 202 000 zł, 2023 – 0 zł.  

Na lata 2021 – 2022 „Zwiększenie atrakcyjności turystycznej zbiornika wodnego Zalew 

w Kamienne Górze” na łączną kwotę 5 700 000 zł, z tego w 2021 – 500 000zł, w 2022 

– 5 200 000 zł.                              

 

Komisja zadecydowała, że zaopiniowanie ww. projektu uchwały zastąpi na następnym 
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posiedzeniu Komisji tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. lub Komisja zaprzestanie tylko 

zapoznaniu się z projektem uchwały. 

 

Ad. 7. – 25.2020 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła i szczegółowo omówiła Skarbnik 

Miasta Iwona Pazgan. 

 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan poinformowała członków Komisji, że projekt jest 

Burmistrza Miasta. 

 1. Zwiększa się plan dochodów ogółem o kwotę 6 145 447 zł z tego: 

- zmniejsza dochody bieżące z tytułu zmniejszenia subwencji oświatowej – pismo 

ST.4750.2.2021 Ministra Finansów o kwotę 115 641 zł. 

- zwiększa się dochody z tytułu przyznanego dofinansowania w ramach tzw. „gmin 

górskich” o kwotę 500 000 zł. 

- zwiększa się dochody majątkowe z tytułu przyznanego odszkodowania za grunty 

przejęte pod budowę drogi S3 o kwotę 5 761 088 zł.  

 2. zwiększa się plan wydatków ogółem o kwotę 6 145 447 zł z tego: 

- w zakresie wydatków bieżących zmniejsza się o kwotę 115 641 zł plan Szkoły 

Podstawowej nr 2 

- w zakresie wydatków majątkowych zwiększa się plan o kwotę 6 261 088 zł  

z przeznaczeniem na następujące zadania: 

 

Budowa dojazdu do terenów inwestycyjnych 

przy ul. Jeleniogórskiej 

300 000,00 

Budowa drogi do terenów przyszłej 

zabudowy mieszkaniowej przy ul. 

Krzeszowskiej 

150 000,00 

Budowa drogi w ul. Wrzosowej w Kamiennej 

Górze 

1 000 000,00  

Przebudowa ul. Słowackiego w Kamiennej 

Górze 

350 000,00 

Dotacja dla Starostwa Powiatowego – 

przebudowa chodnika przy ul. Spacerowej 

50 000,00 

Wniesienie udziałów do „TBS” Spółka z o.o. 

w Kamiennej Górze w tym:  

- Budynek przy ul. Broniewskiego (całość 

udziałów 1 050 000 zł-ujęte w WPF, w 2021 

r. – 350 000 zł) 

-Budynek przy ul. Stanisława Staszica 

(całość udziałów 412 000 zł – ujęta w WPF, 

560 000,00 

 

350 000,00 

 

 

210 000,00 
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w 2021 r. – 210 000 zł) 

Zakup i montaż toalet automatycznych na 

terenie OWŚ i Rynek 

500 000,00 

Modernizacja Sali gimnastycznej przy 

Szkole Podstawowej nr 1 w Kamiennej 

Górze 

280 000,00 

Remont tarasu i wymiana oświetlenia w 

szkole Podstawowej nr 2 

161 088,00 

Zabezpieczenie ppoż w Szkole Podstawowej 

nr 1 – I etap 

60 000,00 

Przebudowa jazu na rzece Zadrna w 

Kamiennej Górze 

2 500 000,00 

Modernizacja stadionu przy ul. Ściegiennego 50 000,00 

Zabezpieczenie terenu ruin Zamku Grodztwo 

w Kamiennej Górze 

150 000,00 

Zwiększenie atrakcyjności turystycznej 

zbiornika wodnego Zalew w Kamiennej 

Górze 

500 000,00 

 

 - zwiększono rezerwę inwestycyjną o kwotę 150 000 zł 

- w zakresie wydatków majątkowych zmniejsza się plan o kwotę 500 000,00 zł na 

zadanie: „Budowa drogi ul. Leśnej w Kamiennej Górze” 

- zmienia się nazwę zadania: „Budowa budynku komunalnego wielorodzinnego 

(opracowanie dokumentacji Aleja Wojska Poleskiego 25), które otrzymuje brzmienie 

„Budowa budynku komunalnego wielorodzinnego (opracowanie dokumentacji Aleja 

Wojska Polskiego 25, Ściegiennego 10)”. 

 

3. Wprowadza się zmiany w zakresie wydatków bieżących w dziale 801 i 854 na 

wnioski Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 na zabezpieczenie finansowania zadań 

statutowych. 

 

4. Z rezerwy bieżącej przenosi się kwotę 5 000 do działu 852 z przeznaczeniem na 

udzielenie pomocy finansowej Gminie Dobromierz zgodnie z uchwałą Nr XXX/225/21 

Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 31 marca 2021 r.  

 

 

Radny J. Basta zapytał, czy kwotę, którą dostaliśmy z  projektu dofinansowanie  

w ramach tzw. „gmin górskich”, nie można przeznaczyć na przebudowę jazu? 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan odpowiedziała, że nie można przeznaczyć tych środków 

na przebudowę jazu. W zakres zadań wchodzi tylko ul. Leśna i kąpielisko zalew. Przed 
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złożeniem wniosku wszyscy się nad tym zastanawiali oraz były prowadzone konsultacje 

w tym zakresie.  

 

Radny B. Wągrowski powiedział, że zasilenie wodne zalewu przechodzi pod 

planowaną inwestycję. 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan powiedziała, ze nie ma wiedzy na ten temat i prosi o 

konsultację z kierownikiem Wydziału ZIF. 

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz dodał, że zanim dojdzie do kopania rury, będzie 

prowadzona inwestycja związana z jazem.  

 

Radny Ł. Sławiński zapytał, czy jest zasadna zmiana w budżecie, w związku  

z wniesieniem udziałów do „TBS-u”? 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan odpowiedziała, że jest zasadne. Składając wnioski Gmina 

musi wykazać zabezpieczone środki własne. Uruchomienie tych środków nastąpi o 

otrzymaniu dofinansowania z obu źródeł.  

 

 Radna D. Kurnyta zapytał, jak wygląda sytuacja ściągalności za śmieci? 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan odpowiedziała, że nie ma przygotowanych informacji na 

ten temat. 

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz powiedział, za 3 miesiące w nowym roku ma 

wpływy i wydatki. Za 3 miesiące wpływy ok. 1 128 000 zł, koszty 1 206 000 zł, około 

100 000 zł na minusie. Będzie się to zmniejszać najprawdopodobniej w związku z nową 

cena. Jest jeszcze 440 deklaracji zerowych, które są w trakcie weryfikacji. Są jeszcze 

803 różnice z deklaracjami i meldunkami, co jest jeszcze do wyjaśnienia. Nie ma 

wielkich obaw jeśli chodzi o wpływy i koszty. Już po pierwszym półroczu będzie 

widoczne, czy system się bilansuje, czy jeszcze może zostanie na działanie związane  

z powiększaniem świadomości ekologicznej, na wiaty. Jeszcze nie wszyscy zostali 

wyłapani, którzy nie wywiązują się z obowiązku płacenia.  

  

 Radna D. Kurnyta zapytała, jak wygląda sytuacja w Sanikomie? 

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz odpowiedział,  że w Sanikomie nie ma żadnych 
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zadłużeń. Jesteśmy na bieżąco. Po wielu latach udało się doprowadzi ć do tego, ze  

z początkiem roku zaległości zostały wyprowadzone i to zostało już odnotowane przez 

pozostałych wspólników, którzy ze zdziwieniem przyjęli, że Kamienna Góra nie ma 

zaległości. Będziemy się starali z Panią Skarbik trzymać to na bieżąco, na poziomie 

zerowym.  

 

Radny Ł. Sławiński zapytał, czy alternatywna lokalizacja dotycząca budowy budynku 

wielorodzinnego przy Ściegiennego 10. Czy ten grunt należy do gminy? 

Czy biorąc pod uwagę alternatywną lokalizację, czy w pana ocenie są szanse jesienią na 

sporządzenie wniosku,  biorąc pod uwagę 6 mc na opracowanie dokumentacji 

projektowej.  

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz odpowiedział,  że bardzo by chciał, ale nie wie, czy 

z wnioskiem będzie musiała być dokumentacja. Jak TBS składał swoje wnioski, to 

składał na zadanie które już są z dokumentami. Jeśli będzie taka możliwość żeby 

najpierw przygotować wniosek, a potem dokumentacje, to oczywiście będą składać 

najpóźniej jesienią o dofinansowanie. Odpowiadając, czy grunt jest miasta, to tak. Samo 

projektowanie niestety długo trwa.  

 

 Radny J. Basta zapytał o obligacje. Jak będą wyglądały możliwości spłaty? 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan odpowiedziała, że możliwości spłaty długu gminy 

przedstawione są WPF-ie. Obligacje, które są planowane na 2021 r. mają zabezpieczyć 

inwestycje rozpoczęte i są czasochłonne. Nie ma zagrożenia, wszystko jest rozłożone 

bezpiecznie, na sesji została odczytana opinia RIO. Uwagi są uwzględnione w projekcie 

budżetu i WPF.  

 

 Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, że te 6 mln zł, to było tylko w 1 roku? 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan odpowiedziała, że to było 6 mln zł plus odsetki. Budżet 

ogólny był zawsze niższy w latach kiedy spłacano były zadłużenia po 6 lub 5 mln 

złotych. Bezpiecznie jest wszystko założone. Bardzo ładnie został zamknięty rok 

ubiegły, pomimo pandemii. Jedyny wskaźnik o jakim opowie to nadwyżka operacyjna. 

Wskaźnik ten jest bardzo szczegółowo badany. Za rok ubiegły jest na poziomie ok. 

1 900 000 zł. W latach ubiegłych nadwyżka operacyjna była dużo niższa. Jak RIO 

patrzy na takie zmiany, to nie ma zagrożenia spłaty długów.  
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Radny Ł. Sławiński zapytał o opinie RIO w zakresie WPF. W treści opinii jest 

informacja, ze latach 2022 – 2035 nie planuje się dochodów z tytułu zwrotnych źródeł 

finansowania. W tym zakresie rozumie, ze na przyszłe lata nie planuje się żadnych 

kredytów ani emisji obligacji? 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan odpowiedziała, że WPF, która opiniuje RIO ona zakłada 

emisje obligacje w roku 2021, na poziomie tych 8 mln zł. Natomiast w pozostałych 

latach te przychody, w których nie ma emisji obligacji i kredytów, natomiast są środki 

pozostałe na rachunkach bankowych.  

 

Radny Ł. Sławiński powiedział, ze ten zapis ze nie planuje się nowych kredytów  

i obligacji, to ta informacje bazowana jest danych przekazanych z urzędu miasta do 

RIO? 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan to jest informacja bazująca na WPF, który jest aktualny. 

My w WPF możemy uwzględniać tylko to, co mamy na dzisiaj,  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, czy zaciągnięcie nowych kredytów 

spowoduje pogorszenie wskaźników? 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan odpowiedziała, ze nie koniecznie spowoduje pogorszenie 

wskaźników. Proszę zauważyć, że nadwyżka operacyjna wzrosła aż o 100 %  

w porównaniu z poprzednim rokiem. Zakładamy progres dochodów i staramy się 

ograniczać wydatki. Jeżeli nadwyżka będzie się utrzymywać przynajmniej na poziomie 

za rok 2021 to nie możliwości pogorszenia wskaźników, ponieważ bierze się dane  

z roku poprzedzającego dany rok. A te dane z roku na rok są coraz lepsze, wiec te 

wskaźniki będą coraz lepsze.  

 

Przewodnicząca KBSiR V. Majak zapytała, na co jest planowane przekazanie 

nadwyżki operacyjnej? 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan odpowiedziała, ze przede wszystkim przeznaczana jest na 

spłatę zaciągniętych zobowiązań i na realizację wydatków inwestycyjnych.  

Przewodnicząca KBSiR V. Majak wyraziła zdanie, że ta nadwyżka nie wystarczy na 

spłatę jakich zobowiązań, bo dodatkowe środki trzeba będzie zdobyć.  
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Skarbnik Miasta I. Pazgan  powiedziała, że co roku plan wydatków inwestycyjnych 

wzrasta. Z samych dotacji celowych na zadania inwestycyjne w roku 2019 był ponad 

12 mln zł, w roku 2020 było ponad 13 mln. Na ten rok 2021 planujemy kolejne środki i 

jak wiadomo one już przychodzą i ciągle aplikujemy o kolejne środki. Jak tylko pokaże 

się możliwość uzyskania kolejnych środków na zadania, które mogą być realizowane 

przez gminę to na pewno takie środki gmina będzie pozyskiwać. Nie ograniczajmy się 

tylko do realizacji zadań ze środków własnych wypracowanych z nadwyżki, czy 

dochodów własnych. Środki pozyskane ze sprzedaży majątku również fajnie wyglądają.  

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz dodał, że nie ma jeszcze środków z nowego 

rozdania unijnego, mamy to szczęście, że dzięki tym dotacjom nie musimy 

wstrzymywać inwestycji lecz można rozpoczynać nowe. Można działać zanim jeszcze 

będzie nowe rozdanie. Dzięki temu dajemy zatrudnienie naszym firmom i zmieniamy 

miasto. Prosi o wspólne wykorzystanie szansy inwestycyjnej.  

 

Radna D. Kurnyta zapytała, czy z nadwyżki operacyjnej można zabezpieczyć wkłady 

własne? 

 

 Skarbnik Miasta I. Pazgan odpowiedziała, że można. 

 

Radny Ł. Sławiński zapytał skąd różnica w kwocie z 250 000 zł na 300 000 zł na 

budowę drogi do terenów inwestycyjnych na ul. Jeleniogórskiej? Oraz jakiego zakresu 

robot dotyczy dofinansowanie do modernizacji szkoły podstawowej nr  1?  

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz powiedział, że o szczegóły prosi o pytać kierownik 

wydziału ZIF. 

Jeśli chodzi o ul. Jeleniogórską to faktycznie kwota wzrosła, po ponownym przeliczeniu 

kosztów zdecydowano o podwyższeniu tej kwoty, dlatego żeby mieć rezerwę na 

rozstrzygnięcia przetargowe. Do tej pory udaje nam się mieścić w zabezpieczonej 

kwocie z budżetu jeśli chodzi o rozstrzygnięcia przetargowe, ale lepiej pozostawić 

rezerwę. Rozstrzygnięcia przetargowe określają wydatki.  

 

Radny B. Wągrowski zapytał na jakim etapie jest przygotowanie do rozstrzygnięcia 

przetargu na ul. Śląską? 

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz odpowiedział, że na ul Śląską jeszcze nie ma 
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przygotowanego przetargu. Jeżeli dokumentacja jest przygotowana to przetarg zostanie 

ogłoszony. 

 

Komisja zadecydowała, że zaopiniowanie ww. projektu uchwały zastąpi na następnym 

posiedzeniu Komisji tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. lub Komisja zaprzestanie tylko 

zapoznaniu się z projektem uchwały. 

 

Ad. 8. – 26.2021 
 

Komisja zadecydowała, że z ww. projektem uchwały zapozna się na następnym 

posiedzeniu Komisji tj., 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 9. – 27.2021 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawia i szczegółowo omówiła 

Przewodnicząca KBSiR Violetta Majak /za. Nr 2 do protokołu/. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały – jednogłośnie.  

 

Ad. 10. – 28.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. projektem uchwały zapozna się na następnym 

posiedzeniu Komisji tj., 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 11. – 29.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. projektem uchwały zapozna się na następnym 

posiedzeniu Komisji tj., 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 12. - BRM.152.2.2021 

 

Komisja zapoznała się z ww. opinią /zał. Nr 3 do protokołu/. 

 

Ad. 13. - BRM.0013.2.2021 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawia i szczegółowo omówiła 

Przewodnicząca KBSiR Violetta Majak /za. Nr 4 do protokołu/. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały – jednogłośnie.  

 

Ad. 14. - BRM.0003.6.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na następnym posiedzeniu 
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Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

Ad. 15. - BRM.0003.19.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 16. - BRM.0003.23.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 17. - BRM.0003.26.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 18. - BRM.0003.27.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 19. - BRM.0003.27.201 pkt. 1 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 20. - BRM.0003.27.2021 pkt. 2 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 21. - BRM.0003.27.2021 pkt.3 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 22. - BRM.0003.29.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. odpowiedzią zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 
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Ad. 23. - BRM.0711.6.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. pismem zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 24. - BRM.0005.1.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. wnioskiem zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 25. - BRM.0005.2.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. pismem zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 26. - BRM.0005.3.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. pismem zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 27. - BRM.0012.6.4.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. pismem zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 28. - BRM.0012.6.7.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. raportem zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 29. - BRM.0012.6.8.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. sprawozdaniem zapozna się na następnym 

posiedzeniu Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 30. - BRM.0012.6.9.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. informacją zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 
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Ad. 31. - BRM.0002.XXXVIII.2021 

 

Komisja zadecydowała, że z ww. pismem zapozna się na następnym posiedzeniu 

Komisji, tj. dnia 20 kwietnia 2021 r. o godzinie 14.30. 

 

Ad. 32. Sprawy różne 

 

Spraw różnych nie wniesiono. 

 

Ad.33. Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono. 

Protokołowała: Katarzyna Stasicka 

 

Przewodnicząca KBSiR 

 

     /-/ Violetta Majak 

 

 

 


